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Zápis  
z 3. zasedání Akademického senátu UHK dne 5. dubna 2023 

_____________________________________________________________ 
 

Přítomni: doc. Hana Tomášková, dr. Lukáš Vízek, dr. Jan Květina, doc. Martin Paleček, dr. Libuše 
Svobodová, dr. Jiří Lipovský, dr. Mária Hromadová, dr. Richard Thér, doc. Jana Ondráková, 
dr. Karel Mls, doc. Václav Bělík, Bc. Michal Pajer, Bc. Zuzana Pavlasová, Petra Skořepová, 
Mgr. Barbora Borůvková, Bc. Anna Fliegerová, Mgr. Dominik Šípoš, Lukáš Hromek, Tereza 
Jelínková, Bc. Jiří Drtina, Simona Růžičková. 
 
Připojeni online: dr. Jakub Toman, Mgr. Veronika Skoupilová. 
 
Omluveni: Mgr. Jiří Kos. 
 
Hosté přítomni a připojeni online: prof. Kamil Kuča, rektor, dr. Leona Stašová, prorektorka, 
doc. Petra Marešová, prorektorka, prof. Ondřej Krejcar, prorektor, dr. Michal Strobach, prorektor, 
Ing. Aleš Klicnar, kvestor, prof. Josef Hynek, děkan FIM, prof. František Vaníček, děkan PdF, dr. Jan 
Prouza, děkan FF, doc. Michal Musílek, proděkan PřF, Ing. Romana Albrechtová, tajemnice PdF, 
dr. Pavla Dočekalová, rektorát, Mgr. Michaela Vetterlová, vedoucí právního odd., Mgr. Jakub 
Novák, vedoucí odd. propagace a komunikace, a další. 
 
Průběh jednání:  
Zasedání bylo svoláno podle čl. 8 (1) Jednacího řádu AS UHK. Zasedání zahájila a řídila předsedkyně 
AS UHK doc. Hana Tomášková; oznámila, že AS UHK má aktuálně 24 členů. Předsedkyně 
informovala, že AS UHK je usnášeníschopný v celkovém počtu: 21 členů (KAP 11 a SK 10 členů).  
 
 
Program zasedání AS UHK byl navržen následovně:  

1) Novelizace Stipendijního řádu UHK (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor). 
2) Novelizace Řádu pro státní rigorózní zkoušky Přírodovědecké fakulty UHK (předkládá 

doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D., děkan PřF).  
3) Zpráva o výsledcích dotazníku mezi studujícími s ukončeným studiem bez absolvování 

v roce 2022 (předkládá doc. Ing. Mgr. Petra Marešová, Ph.D., prorektorka).  
4) Zpráva o výsledcích hodnocení vzdělávací činnosti studenty (předkládá doc. Ing. Mgr. 

Petra Marešová, Ph.D., prorektorka).  
5) Různé: 

a. Žádost o podání informace k přestavbě budovy C (předkládá doc. PhDr. Václav 
Bělík, Ph.D., člen AS UHK).  

b. Žádost o podání informace k využívání parkoviště před budovou A (předkládá 
doc. PhDr. Václav Bělík, Ph.D., člen AS UHK).  

c. Žádost o podání informace k rekonstrukci místností na budově E pro Centrum 
terénní archeologie (předkládá Mgr. art. Mária Hromadová, ArtD., členka 
AS UHK).  

d. Zpráva o činnosti Ekonomické komise AS UHK (předkládá Ing. Libuše 
Svobodová, Ph.D.).  

e. Informace k provozování bufetu na OSV (Ing. Aleš Klicnar, kvestor; JUDr. 
et Mgr. Filip Rigel, Ph.D., proděkan). 
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Dr. Lipovský, Bc. Drtina a Mgr. Borůvková vznesli požadavky na doplnění programu zasedání 
AS UHK o následující body do Různého: 
 

f. Zařazení skupin akademických pracovníků do skupin prací podle Nařízení 
vlády č. 567/2006 Sb. (předkládá dr. Jiří Lipovský). 

g. Stav rekonstrukce šaten na OSV (předkládá Bc. Jiří Drtina). 
h. Průběh vytváření pozice Ombudsmana (předkládá Mgr. Barbora Borůvková). 

 
Hlasování: pro - 20, proti - 0, zdržel se - 0 (z technických důvodů se 1 senátor nemohl hlasování 
zúčastnit). 
Program 3. zasedání AS UHK byl schválen v pozměněné verzi. 
 
Doc. Paleček z KAP a L. Hromek z SK se dostavili na zasedání; počet přítomných členů AS UHK: 
KAP 12, SK 11, celkem 23.  
 
Bod 1. Novelizace Stipendijního řádu UHK (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor). 
 
Prof. Kuča předal slovo doc. Marešové, která shrnula navržené změny řádu. Sdělila, že návrh 
byl zaslán ministerstvu a nyní je předložen výsledný stav i se zapracovanými připomínkami. 
 
Předseda Legislativní komise AS UHK dr. Lipovský přednesl stanovisko komise, která navrhla 
odstranit z dokumentu sporný odst. 7 v čl. 4, týkající se podmínky vyplacení doktorského stipendia. 
 
Doc. Marešová uvedla, že daný bod byl obsažen i v minulém řádu a nyní je nově vložena formulace 
navržená MŠMT. Vzhledem k tomu, že názor není jednoznačný, lze stipendijní řád schválit včetně 
i bez daného odstavce. Mgr. Vetterlová po právní stránce potvrdila slova doc. Marešové. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
AS UHK hlasoval o předloženém dokumentu s navrženou změnou LK AS UHK. 
 
Hlasování: pro - 22, proti - 0, zdržel se - 1.  
AS UHK schválil Novelizaci Stipendijního řádu UHK se zapracováním předložených změn. 
 
Bod 2. Novelizace Řádu pro státní rigorózní zkoušky Přírodovědecké fakulty UHK (předkládá 
doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D., děkan PřF).   
 
Novelizaci řádu přednesl proděkan PřF doc. Michal Musílek, který objasnil navržené úpravy, 
týkající se změny hodnocení rigorózní zkoušky. 
 
Stanovisko rektora prof. Kuči s předloženým dokumentem je souhlasné. 
 
Dr. Lipovský konstatoval, že LK AS UHK nemá k novelizaci řádu připomínky. 
 
Diskutovalo se (ne)opodstatněné zmírnění rigorózního řízení v podobě vypuštění publikační 
podmínky (dr. Toman, doc. Musílek). 
 
Hlasování: pro - 18, proti - 3, zdržel se - 2. 
AS UHK schválil Novelizaci Řádu pro státní rigorózní zkoušky Přírodovědecké fakulty UHK. 
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Bod 3. Zpráva o výsledcích dotazníku mezi studujícími s ukončeným studiem bez absolvování 
v roce 2022 (předkládá doc. Ing. Mgr. Petra Marešová, Ph.D., prorektorka). 
 
Doc. Marešová požádala dr. Dočekalovou o sdělení výsledků dotazníku. Dr. Dočekalová 
prezentovala zprávu, uvedla, že účast studentů poklesla na 351 respondentů, většina zúčastněných 
byla z PdF a z bakalářského prezenčního studia. Dr. Dočekalová komentovala podobu dotazníku, 
slovní komentáře a hlavní důvody ukončení studia, např. časovou náročnost, nedostatek volného 
času a zdravotní důvody. Dr. Dočekalová popsala pět hlavních faktorů, z kterých vyplývá doporučení 
pro univerzitu.  
  
Diskutovala se možnost rozklíčovat, které obory byly v dotaznících hodnoceny kladně nebo záporně 
(doc. Bělík, dr. Dočekalová, Bc. Drtina). 
 
AS UHK projednal Zprávu o výsledcích dotazníku mezi studujícími s ukončeným studiem 
bez absolvování v roce 2022. 
 
Bod 4. Zpráva o výsledcích hodnocení vzdělávací činnosti studenty (předkládá doc. Ing. Mgr. 
Petra Marešová, Ph.D., prorektorka). 
 
Zprávu o výsledcích hodnocení studenty za zimní semestr přednesla dr. Dočekalová. Do hodnocení 
se zapojilo 27 % studentů, nejvíce dotazníků bylo vyplněno na FIM a celkem zapsáno 
897 připomínek, na které akademici využili více možností reagovat. Dr. Dočekalová okomentovala 
výsledky hodnocení a účel evaluace. Stejný dotazník bude rozeslán i v letním semestru.  
 
V diskusi Mgr. Šípoš tlumočil požadavek studentské komory a opětovnou žádost pracovat 
s evaluační prací tak, jak je tomu na jiných univerzitách včetně komunikace s propagačním 
oddělením UHK; SK dále apeluje na katedry, aby více využívaly komunikaci a psaní komentářů 
v rámci programu STAG a upozornil na existenci Rady pro hodnocení studijních programů.  
 
Diskutovala se komunikace výstupů evaluací na sociálních sítích (Mgr. Novák, Mgr. Šípoš); 
chybějící hodnocení způsobu výuky (dr. Thér); nízká návratnost dotazníků (doc. Paleček); 
nefunkčnost odpovědí na otevřený dotaz (dr. Lipovský); upozornění na nesmyslné komentáře 
(doc. Bělík) a návrh na hodnocení celých skupin akademiky (doc. Ondráková). 
 
Bc. Pajer uvedl, že studentská komora bude usilovat o diskuzi s fakultami ve věci Rad studijních 
programů, jejímž cílem bude rozšíření dobré praxe (zapojení studujících) na všechny součásti 
UHK a zkvalitnění fáze evaluačního procesu. 
 
AS UHK projednal Zprávu o výsledcích hodnocení vzdělávací činnosti studenty. 
 
Bod 5. Různé: 
 

a) Žádost o podání informace k přestavbě budovy C (předkládá doc. PhDr. Václav Bělík, 
Ph.D., člen AS UHK).  

 
Doc. Bělík vznesl dotaz na aktuální stav týkající se rekonstrukce budovy C. 
 
Prof. Kuča shrnul několikaměsíční snahu získání potřebných financí na přestavbu bud. PdF, 
mj. jednání s primátorkou Hradce Králové, s hejtmanem Královéhradeckého kraje a s představiteli 
MŠMT. Rektor ocenil nabídku prof. Vaníčka, že v příp. získání úvěru UHK na rekonstrukci budovy, 
bude PdF hradit úroky. Návrh musí podepsat děkani, schválit AS UHK a SR UHK. 
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Prof. Vaníček poděkoval za dohodu rektorovi a děkanům. Upozornil, že rekonstrukce pospíchá, 
dodavatelská firma je připravena a z hlediska budoucnosti univerzity potřebujeme opustit drahé 
pronájmy. Děkan sdělil, že úhradu 100 % úroků úvěru projednají na AS PdF. 
 

b) Žádost o podání informace k využívání parkoviště před budovou A (předkládá 
doc. PhDr. Václav Bělík, Ph.D., člen AS UHK).  

 
Doc. Bělík uvedl, že v únoru si studenti stěžovali, že v 7 hod. nelze na parkovišti 
před bud. A z důvodu obsazenosti zaparkovat. Navíc tam neoprávněně parkují vozidla přes noc. 
 
Ing. Klicnar upozornil na fakt, že přibližně před 1,5 rokem předkládal akademickému senátu návrh 
ke komerční obsluze parkoviště s ročním příspěvkem od studentů 200–300 Kč. Vzhledem k tomu, 
že by se jednalo o samofinancovanou investiční akci, veřejnost by za parkování také platila, 
ale v současné době není obsluha parkoviště naše priorita.  
 
Prof. Kuča doplnil, že je pravděpodobné, že studentům by již zpoplatnění nevadilo, ale je třeba 
vyčkat na schválení rekonstrukce budovy C. 
 

c) Žádost o podání informace k rekonstrukci místností na budově E pro Centrum terénní 
archeologie (předkládá Mgr. art. Mária Hromadová, ArtD., členka AS UHK).  

 
Dr. Hromadová vysvětlila, že od doby, kdy žádala o podání informace se již mnohé vyřešilo. Problém 
byl zejména v komunikaci, kdy nebylo určeno, jakým způsobem bude oprava probíhat. 
 
Dr. Strobach objasnil, že na budově E dochází k přestavbě bývalého IDV pro pracoviště katedry 
archeologie s názvem CETA. Rekonstrukce měla být zahájena dřív, ale nejzazší termín dokončení 
opravy je 1. 6. 2023. 
 

d) Zpráva o činnosti Ekonomické komise AS UHK (předkládá Ing. Libuše Svobodová, 
Ph.D.).  

 
Dr. Svobodová informovala senátory o činnosti ekonomické komise, která uskutečnila v letošním 
roce 4 schůzky a řešila aktuální rozpočet, ceny energií, pronájmy, opravy a investice, mzdovou 
problematiku a kompetence EK, které upřesnila Mgr. Vetterlová, vedoucí právního oddělení. 
Dr. Svobodová prezentovala vývoj mezd na UHK a sdělila, že i v rámci RVŠ se bude jednat 
o požadavku universit o navýšení rozpočtu ve výši 900 mil. (tyto finance nebudou určeny pro THP). 
 
AS UHK přijal informace o činnosti EK AS UHK. 
 

e) Informace k provozování bufetu na OSV (Ing. Aleš Klicnar, kvestor; JUDr. et Mgr. Filip 
Rigel, Ph.D., proděkan).  

 
Dr. Rigel, který UHK zastupuje, objasnil předžalobní výzvu od společnosti Bedna s.r.o., která měla 
provozovat bufet na budově OSV a nyní požaduje penále za marně vynaložené náklady. Dr. Rigel 
uvedl, že aktuálně dochází k výměně stanovisek, je snaha situaci řešit a vzájemně si odpustit 
požadované penále. 
 
Ing. Klicnar upřesnil, že jsme společnosti Bedna s.r.o. poslali výpověď ze smlouvy a na základě toho 
vyhlásili výběrové řízení na pronájem bufetu. S vítěznou firmou se finalizuje podpis nájemní 
smlouvy a v případě provedené kolaudace bude uveden do provozu od 1. 6. 2023.  
 
AS UHK přijal informace k stavu provozování bufetu na OSV. 
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f) Zařazení skupin akademických pracovníků do skupin prací podle Nařízení vlády 

č. 567/2006 Sb. (předkládá dr. Jiří Lipovský). 
 
Dr. Lipovský přednesl podnět na téma zařazení akademických pracovníků do skupin prací na UHK. 
Sdělil, že existuje nařízení vlády o zaručené mzdě a domnívá se, že na UHK není rozdělení skupin 
v pořádku. Daný problém řešila i ekonomická komise a odborová organizace. 
 
Prof. Kuča oponoval, že současné rozdělení do skupin zde funguje několik let a bylo schváleno všemi 
orgány UHK včetně VOS. Momentálně je podnět řešen právním oddělením, proběhla diskuse 
na kolegiu rektora a o výsledku budeme akademický senát informovat.  
 

g) Stav rekonstrukce šaten na OSV (předkládá Bc. Jiří Drtina). 
 
Bc. Drtina popsal stav probíhající opravy šatních skříněk na budově OSV a žádá vysvětlení, 
kdy rekonstrukce skončí. 
 
Ing. Klicnar potvrdil, že rekonstrukce stále probíhá (natažení slaboproudých rozvodů), k uzamčení 
skříněk budou používány ISIC karty místo klasických zámků/klíčů. Kvestor uvedl, že je problém 
s výběrem dodavatele (z důvodu drahé nabídky), nyní probíhá další výběrové řízení a po dobu oprav 
lze využít skříňky na FIM a PřF. 
 

h) Průběh vytváření pozice Ombudsmana (předkládá Mgr. Barbora Borůvková). 
 

Mgr. Borůvková vznesla dotaz, jak probíhá výběr na pozici ombudsmana.  
 
Prof. Kuča sdělil, že měl schůzku s předsedou Etické komise a je si vědom toho, že podnětů k řešení 
přibývá. Nicméně vytvoření pozice ombudsmana by mělo etické komisi práci odlehčit. Rektor uvedl, 
že zřízení pozice ombudsmana na UHK je plánováno na 1/2 úvazku od září 2023.  

 
Dr. Strobach doplnil, že vzhledem k implementaci nové pozice na UHK je potřeba připravit analýzu, 
zřídit dílčí pracovní komisi a zoptimalizovat proces. V ČR existuje aktuálně šest způsobů vzniku 
pozice ombudsmana, kterými se lze inspirovat. 
 

i) Doc. Paleček se dotázal na požadavek MŠMT k optimalizaci na VŠ. 
 
Prof. Kuča uvedl, že oslovil děkany, aby se vyjádřili k optimalizaci v rámci každé fakulty. Rektor 
poukázal na vyčíslení financí dle MŠMT nařízeného samofinancování v oblasti kyyberbezpečnosti, 
udržitelnosti, genderové vyváženosti, atd. 
 
Dr. Svobodová potvrdila, že téma optimalizace bylo řešeno i v rámci RVŠ.  
 
Dále se diskutovala aktuální dojezdovost dle jízdních řádů; součástí stipendijního řádu býval výčet 
obcí, nyní pro snazší aktualizaci nebude stanovení dojezdovosti součástí řádu (Bc. Drtina, 
doc. Marešová, Mgr. Vetterlová).  
 
 
Usnesení z jednání AS UHK: 

1. AS UHK schválil program 3. zasedání AS UHK v pozměněné verzi. 
2. AS UHK schválil Novelizaci Stipendijního řádu UHK se zapracováním předložených 

změn. 
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3. AS UHK schválil Novelizaci Řádu pro státní rigorózní zkoušky Přírodovědecké fakulty 
UHK. 

4. AS UHK projednal Zprávu o výsledcích dotazníku mezi studujícími s ukončeným 
studiem bez absolvování v roce 2022. 

5. AS UHK projednal Zprávu o výsledcích hodnocení vzdělávací činnosti studenty. 
6. AS UHK přijal informace o činnosti EK AS UHK. 
7. AS UHK přijal informace k stavu provozování bufetu na OSV. 

 
 

O usnesení hlasovali členové akademického senátu; v okamžiku hlasování byl počet přítomných 
členů AS UHK: KAP 12, SK 11, celkem 23.   

Hlasování: pro - 23, proti - 0, zdržel se - 0. 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 3. 5. 2023 v 13.30 hod. 
 
 
 
 
 

V Hradci Králové dne 5. 4. 2023                                                     doc. Ing. Bc. Hana Tomášková, Ph.D. 
Zapsala: Iveta Vondráčková                       předsedkyně AS UHK 
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